

Title (en)

Cylindrical tap selector for step-down transformers actuated in one step.

Title (de)

Einstufig betätigbarer zylindrischer Stufenwähler für Stufentransformatoren.

Title (fr)

Sélecteur cylindrique de gradins pour transformateurs à gradins commandé dans un pas.

Publication

**EP 0371375 A2 19900606 (DE)**

Application

**EP 89121510 A 19891121**

Priority

DE 3840528 A 19881201

Abstract (en)

Tap selector for step-down transformers actuated in one step, in which the fixed tap contacts of one phase are arranged in two planes on the circumference of the cylinder, and in which a central contact tube is arranged, which carries a moveable contact in each plane and can be actuated in steps by means of an actuating disc, which is seated on its upper end and in which an actuating crank having two cams offset by 180 DEG reciprocally engages. The tap selector possesses a change-over selector that can be actuated after a complete revolution and is arranged flush underneath the tap selector, the contacts of which change-over selector are situated in a further plane of the cylindrical tap selector and the moveable contacts of which changeover selector can be actuated depending upon the drive of the contacts of the tap selector. In this arrangement, the moveable change-over selector contacts (30) are seated at the end of a selector shaft (31) arranged concentrically in the contact tube (21), it being possible for the selector shaft to be actuated by means of a crank (32) seated on its upper end depending upon the actuating disc (28) of the tap selector. <IMAGE>

Abstract (de)

Einstufig betätigbarer Stufenwähler für Stufentransformatoren, bei dem die feststehenden Stufenkontakte einer Phase in zwei Ebenen am Umfang des Zylinders angeordnet sind und bei dem ein zentrales Schaltrohr vorgesehen ist, das in jeder Ebene einen beweglichen Kontakt führt und das mittels einer an seinem oberen Ende sitzenden Antriebsscheibe, in die eine Antriebskurbel mit zwei um 180° versetzten Nocken wechselseitig eingreift, schrittweise betätigbar ist. Der Stufenwähler besitzt einen nach vollen Umlauf betätigbaren Vorwähler, der fluchtend unterhalb des Stufenwählers angeordnet ist, wobei dessen Kontakte in einer weiteren Ebene des zylindrischen Stufenwählers liegen und dessen bewegliche Kontakte in Abhängigkeit vom Antrieb der Kontakte des Stufenwählers betätigbar sind. Hierbei sitzen die beweglichen Vorwählerkontakte (30) am Ende einer konzentrisch im Schaltrohr (21) angeordneten Schaltwelle (31), wobei die Schaltwelle mittels einer an ihrem oberen Ende sitzenden Kurbel (32) in Abhängigkeit von der Antriebsscheibe (28) des Stufenwählers betätigbar ist.

IPC 1-7

**H01H 9/00**

IPC 8 full level

**H01F 29/04** (2006.01); **H01H 9/00** (2006.01)

CPC (source: EP KR)

**H01F 21/12** (2013.01 - KR); **H01H 9/0027** (2013.01 - EP)

Cited by

DE102014106997A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE FR GB SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0371375 A2 19900606**; **EP 0371375 A3 19910814**; **EP 0371375 B1 19940330**; AT E103734 T1 19940415; DE 3840528 A1 19900607; DE 3840528 C2 19910117; DE 58907345 D1 19940505; HU 206422 B 19921028; HU 896219 D0 19900228; HU T52271 A 19900628; JP H02189908 A 19900725; KR 900010818 A 19900709

DOCDB simple family (application)

**EP 89121510 A 19891121**; AT 89121510 T 19891121; DE 3840528 A 19881201; DE 58907345 T 19891121; HU 621989 A 19891128; JP 30677589 A 19891128; KR 890017626 A 19891130